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Betreft: Mogelijkheden om een hybride commissie/ of 
Statenvergadering te organiseren Memo

 Kennis te nemen van het juridisch advies waarin opnieuw wordt 
vastgesteld dat een hybride vergadervorm uitdrukkelijk bij wet 
verboden is;

 Kennis te nemen van het gegeven dat voor een omschakeling 
naar een volledig digitale vergadering ongeveer een week nodig 
is;

 Kennis te nemen van de beschrijving van hetgeen onderzocht 
moet worden om eventueel een hybride vergadering technisch 
mogelijk te maken;

 Kennis te nemen van het gegeven dat het annuleren van de 
organisatie van de Statenvergadering in Hotel Zuiderduin 
geschiedt met inachtneming van de Uniforme Voorwaarden 
Horeca (UVH) van Horeca Nederland

Aanleiding 
In de vergadering van de agendacommissie van 20 augustus en van het 
presidium op 24 augustus jl. werd door verschillende leden de vraag 
gesteld wat de mogelijkheden zijn op het moment dat een aanzienlijk 
aantal leden in thuisquarantaine zit. Daarbij werd ook gevraagd of de 
mogelijkheid van een hybride vergadering voldoende onderzocht is. 

Inleiding
In dit memo worden de technische en juridische aspecten van een 
digitale en een hybride vergadering uiteen gezet .

1. Juridisch
In de agendacommissie van 20 augustus jl. is de vraag gesteld of het in 
bijzondere gevallen niet tóch mogelijk is om een scherm in de 
vergaderzaal te zetten zodat sommige staten- of commissieleden deel 
kunnen nemen aan de commissievergadering vanuit huis terwijl de rest 
aanwezig is in de statenzaal. Het verzoek is om juridische advies over 
dit onderwerp te verstrekken aan de griffie zodat dit voorgelegd kan 
worden in de eerstvolgende agendacommissie van 7 september en in de 
presidiumvergadering van 14 september.



2 september 2020 | MemoMogelijkheden om een hybride commissie/ of Statenvergadering te 
organiseren

2 | 4

Antwoord
Een mengvorm van fysiek en digitaal vergaderen is niet mogelijk. De 
Tijdelijke wet digitale beraadslaging en besluitvorming maakt een keuze 
mogelijk om óf een fysieke vergadering óf een digitale vergadering te 
houden, maar maakt combinaties van die twee niet mogelijk. 

Toelichting
Dat mengvormen niet mogelijk zijn, volgt uit de afzonderlijke toegang 
die nodig is voor de digitale vergadering en de regelingen voor een 
quorum. 

Omdat ieder lid afzonderlijk toegang moet kunnen hebben tot de 
digitale vergadering, is het niet toegestaan dat een aantal leden via een 
gezamenlijk verbinding, bijvoorbeeld in de Statenzaal, deelneemt aan 
een digitale vergadering. 
Omgekeerd is het niet mogelijk om langs digitale weg aan een fysieke 
vergadering deel te nemen, omdat dan de presentielijst niet getekend 
kan worden. De tijdelijke wet schrijft namelijk voor dat voor een digitale 
vergadering de presentie langs digitale weg wordt opgemaakt en de 
Provinciewet dat dit voor een fysieke vergadering via een presentielijst 
gaat die getekend moet worden. Omdat voor beide soorten vergadering 
geldt dat meer dan de helft van de leden aanwezig moet zijn, kunnen 
ook geen parallelle vergaderingen geopend worden.

De ratio achter de onmogelijkheid van een hybride vergadering is dat 
een gelijk speelveld moet bestaan voor de verschillende leden. Het is 
nadrukkelijk ook niet de bedoeling van de tijdelijke wet dat zonder 
beraadslaging gestemd gaat worden. Bovendien moet dan voldaan zijn 
aan alle voorwaarden die de tijdelijke wet stelt aan een digitale 
vergadering.

Een mogelijkheid is dat, indien is gekozen voor een fysieke vergadering, 
statenleden ervoor kiezen niet deel te nemen aan de vergadering en 
deze via een videoverbinding te volgen. Ze kunnen dan niet het woord 
voeren en ook niet stemmen. De fractie kan tijdens schorsing van de 
vergadering digitaal overleg met hen plegen. Dit kon ook al zonder de 
tijdelijke wet. 

2. Technisch: Digitaal en hybride vergaderen

Digitaal vergaderen door PS en / of commissies is snel weer te 
realiseren. De griffie en de diverse leveranciers van de techniek weten 
wat er moet gebeuren om dit weer te organiseren en dit kan in 
ongeveer een week georganiseerd worden. Bij het annuleren van de 
Statenvergadering in Hotel Zuiderduin moet rekening worden gehouden 
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met de annuleringsvoorwaarden zoals die zijn neergelegd in de 
Uniforme Voorwaarden Horeca (UVH) van Horeca Nederland

Voor het organiseren van een hybride vergadering ligt dit anders. De 
Statenzaal is er niet op ingericht om dit nu mogelijk te maken. Er moet 
in de techniek die beschikbaar is aanvullende onderdelen aangelegd 
worden om hybride vergaderen mogelijk te maken. Daarvoor moet ook 
afstemming plaatsvinden tussen de verschillende leveranciers om dit 
volwaardig te realiseren. De leveranciers zijn Fujitsu (Ict-leverancier 
provincie), Jacot (vergadertechniek in de Statenzaal) en Notubiz (live-
uitzendingen).

Er moet een tweede geluidsverbinding aangelegd worden richting de 
encoder voor de live-uitzending. Zodat bij de switch van de fysiek 
aanwezige in de zaal naar een digitale deelnemer via een laptop niet 
alleen het beeld overgezet wordt maar ook het geluid. Met de huidige 
techniek die beschikbaar is, kan alleen het eerste. 

Andere vraagstukken die nader onderzocht moeten worden en nu nog 
onduidelijk zijn: 

- hoe de digitale deelnemer aan de vergadering kennis kan 
nemen van de inbreng van de fysiek aanwezige deelnemers? De 
live-uitzending loopt altijd iets achter ten opzichte van de 
vergadering zelf.       

- Hoe de voorzitter (die fysiek aanwezig is) zich tot de digitale 
deelnemer kan richten? De switch die nu in beeld kan worden 
gemaakt zit bij de griffiebankjes, de voorzitter heeft dus geen 
rechtstreeks zicht op de laptop waar de digitale deelnemers van 
de vergadering zijn.

- Via welk systeem doet een digitale deelnemer mee aan een 
hybride vergadering. Het systeem van Jacot geeft een expliciete 
rol aan de voorzitter om deelnemers binnen te halen. Een 
alternatief kan zijn om Microsoft Teams te gebruiken voor 
hybride vergaderingen. 

Dit zijn de vraagstukken die bij een korte inventarisatie zijn 
opgekomen. Er is nog geen indicatie voor de kosten te geven. Daarvoor 
zou na een opdracht van het presidium een meer expliciete uitvraag 
gedaan moeten worden bij de verschillende partijen
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